

«РИ» № 1/2016

Тема номера: **Неизвестное об известных**

Theme of the issue: **Unknown about known**

Елена Бехтиева

«Свой верный продолжая путь»

Публикация посвящена 10-летию Премии имени П.М. Третьякова, учрежденной для музейных сотрудников в 2006 году Благотворительным фондом имени П.М. Третьякова. Верность профессии и многолетнее служение русскому искусству стали критериями для выдвижения кандидатур лауреатов. Общая численность награжденных на сегодня составляет 30 человек. Это сотрудники Третьяковской галереи и представители региональной России, чья трудовая биография связана с одним-единственным музеем. Статья называет имена лауреатов юбилейной премии: Татьяна Львовна Карпова и Валентина Николаевна Уханова (обе – ГТГ), Елена Николаевна Шелкова (Ферапонтово) и рассказывает о торжественном вечере 21 декабря 2015 года, на котором происходило чествование музейных сотрудников и который по традиции посвящался памяти основателя Третьяковской галереи.

Elena Bekhtieva

“Continuing on Its Right Way”

This publication is devoted to the 10th anniversary of the Pavel Tretyakov Award for Museum Workers established in 2006 by the Pavel Tretyakov Charitable Foundation. Nomination criteria for this award are adherence to one’s profession and many years of working in the sphere of art. As of present, there are 30 awardees who include staff members of the State Tretyakov Gallery and regional museum workers who have been with one museum during their entire careers. The author names the awardees of the anniversary award – Tatiana Karpova and Valentina Ukhanova from the State Tretyakov Gallery and Elena Shelkova from Ferapontovo – and provides an account of the gala evening held on December 21, 2015, at which the awards were handed out and which, according to tradition, was dedicated to the memory of the founder of the Tretyakov Gallery.